
Protokół nr 36.17

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miasta Ełku oraz Komisji
Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się w dniu 

13 grudnia 2017 roku w godzinach 1300  – 1345

Członkowie  połączonych  komisji  przez  aklamację  na  przewodniczącego  obrad  wybrali
Przewodniczącego Komisji Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku Andrzeja Koca.
W  posiedzeniu  udział   wzięli  członkowie Komisji  Sportu i Rekreacji  Rady Miasta Ełku
wg załączonej listy obecności; na 13  członków  Komisji  w posiedzeniu uczestniczyło 10
oraz  członkowie  Komisji  Oświaty  i  Kultury  Rady  Miasta  Ełku  w/g  załączonej  listy
obecności; na  13  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 13. W związku z tym
obrady obu Komisji  i podejmowane decyzje są prawomocne.   
W  posiedzeniu  obu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Dariusz  Dracewicz,  Jan  Gróndwald
i Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
•  Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
•  Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
•  Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Konrad Siemienkiewicz,
•  Dyrektor Muzeum Historycznego w Ełku – Kazimierz Bogusz,
•  Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Zofii Nasierowskiej – Iwona Adeszko,
•  Naczelnik Wydziału Promocji Sportu i Kultury – Piotr Gałuszka,
•  Naczelnik Wydziału Edukacji – Małgorzata Pikus,
•  Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka, 
•  Główna księgowa, Ełckie Centrum Kultury – Jolanta Dąbrowska.

Pkt.1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący  Komisji  Sportu  i  Rekreacji  Andrzej  Koc  po  stwierdzeniu  quorum

pozwalającego  na  podejmowanie  prawomocnych  decyzji  o  godzinie  13.00  otworzył
posiedzenie obu Komisji witając członków Komisji oraz gości.
Następnie zapytał o uwagi do przekazanego wcześniej porządku posiedzenia.
Obie komisje nie wniosły uwag i w obecności 14 radnych; jednogłośnie, poprzez aklamację
przyjęły porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3.  Stan realizacji Polityki Oświatowej Samorządu Terytorialnego (POST) na lata 2016-2023
w roku szkolnych 2016/2017.

4. Opinia Komisji do projektu budżetu miasta Ełku na 2018 rok.

5. Opinia Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2017,

3) innych z porządku sesji  Rady Miasta Ełku zaplanowanej  na dzień 19 grudnia 2017 r.
i dotyczących prac Komisji. 

6. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pkt. 2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Przewodniczący  Komisji  Sportu  i  Rekreacji  Andrzej  Koc  poinformował  radnych,  że

protokóły obu Komisji były do wglądu w Biurze Rady Miasta; czy są uwagi?
Członkowie  Komisji  Sportu  i  Rekreacji  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez

aklamację przyjęli protokół nr 35.17 z dnia 23 listopada 2017 roku z ostatniego posiedzenia
Komisji.



Członkowie  Komisji  Oświaty  i  Kultury  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez
aklamację  przyjęli  protokół  Nr  38.17  z dnia  22  listopada  2017  roku  z  poprzedniego
posiedzenia Komisji.   
 
Pkt. 3. Stan realizacji Polityki Oświatowej Samorządu Terytorialnego (POST) na lata
2016-2023 w roku szkolnych 2016/2017.

 Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił informację o stanie realizacji Polityki
Oświatowej  Samorządu Terytorialnego (POST) w roku szkolnym 2016/2017 – informacja
w załączeniu do protokółu.
To co planujemy w roku przyszłym:
-  wprowadzenie  programu  nauczania  gry  w  szachy,  będziemy  chcieli  przygotować
nauczycieli do tych zajęć,
- od II semestru roku szkolnego 2017/2018 chcemy wrócić do realizacji programu „Nasze
pasje”,
- wprowadzić ścieżkę między przedmiotową pt. „Debata”. Jest to dobry i potrzebny pomysł.
Dyskusje są na tematy neutralne. Kilka takich debat już się w szkołach odbyło.
   Radny Ireneusz Dzienisiewicz powiedział, że chciałby wrócić do tematu debaty, która się
odbyła  w  Szkole  Podstawowej  nr  1  w  Ełku.  Był  to  pewien  wzorzec,  jak  należy  to
przeprowadzić. Była to odważna dyskusja. Takie debaty powinny odbywać się w szkołach jak
najczęściej. 

 Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  poruszył  następnie  temat  lekcji  etyki.  Chciałby
podziękować  za  formuję  tych  lekcji  prowadzonych  przez  nauczycieli  w   Zespole  Szkół
Sportowych. Takie lekcje muszą jednak proponować rodzice.  Czy nie można byłoby tego
zrobić ze strony szkoły? W ilu szkołach miejskich są prowadzone lekcje etyki?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  uczeń  musi  mieć  możliwość
uczęszczania zarówno na lekcje religii, jak i etyki, jeśli taką wolę wyrażą jego opiekunowie
lub on sam. Rodzice sami się interesują i zgłaszają taka potrzebę. Możemy taką informację
przekazać dyrektorom szkół. 
Natomiast musimy sprawdzić i odpowiemy później, w których naszych szkłach prowadzone
są lekcje etyki.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański dodał jeszcze, że w naszych szkołach rozwiązano
już problem używania telefonów komórkowych na lekcjach. Każda ze szkół znalazła własne
rozwiązanie.

Pkt. 4. Opinia Komisji do projektu budżetu miasta Ełku na 2018 rok.

Przed rozpoczęciem omawiania i  opiniowania projektów uchwał obie Komisje,  poprzez
aklamację przyjęły,  że głosowanie nad opinią  do poszczególnych projektów uchwał będzie
odbywać się wspólnie.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  powiedział,  że  otrzymaliśmy  pozytywną  opinię
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o przedłożonym przez  Prezydenta  Miasta  Ełku projekcie
budżetu miasta Ełku na 2018 rok – w załączeniu do protokółu. 
Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji i nie zgłosili uwag do projektu budżetu miasta Ełku
na 2018 rok.
Wobec powyższego przewodniczący obrad Andrzej  Koc zwrócił  się  do członków Komisji
o wydanie opinii.
Członkowie obu Komisji przystąpili do wydania opinii do projektu budżetu miasta Ełku na
2018 rok, w głosowaniu wzięło udział 15 radnych.
Członkowie obu Komisji w głosowaniu jawnym; 15 głosami „za” - jednogłośnie zaopiniowali
pozytywnie  projekt budżetu miasta Ełku na 2018 rok.  

Pkt 5.  Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027:



W załączniku nr 1 zmiany w roku 2017, w tym:
1. Zwiększa się dochody bieżące w 2017 roku o kwotę 69 101 zł (dotacja z budżetu państwa
na zadania bieżące z pomocy społecznej – dział 852 rozdział 85219 – 69 101 zł);
2. Zwiększa się wydatki bieżące w 2017 roku o kwotę 33 795 zł (zwiększenia: na oświatę 
i wychowanie – dział 801 – 18 790 zł, pomoc społeczną – dział 852 rozdział 85219 – MOPS
w Ełku – 33 795 zł; zmniejszenia: na edukacyjna opiekę wychowawczą – dział 854 rozdział
85401 – świetlice szkolne – 790 zł, tworzenie i funkcjonowanie żłobków – dział 855 rozdział
85505 –18 000 zł). 
3.  Powyższe zmiany w zakresie dochodów i wydatków w roku 2017 powodują zmniejszenie
deficytu budżetu oraz wolnych środków o kwotę 35 306 zł.  
 
2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił następnie projekt  uchwały w sprawie  zmian
w budżecie miasta Ełku na 2017 rok w części dotyczącej prac komisji. Proponowane zmiany
obejmują  (część  opisowa zmian  w budżecie  miasta): w zakresie  wydatków realizowanych
i nadzorowanych przez Wydział Edukacji:
1. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 przenosi się pomiędzy rozdziałami  

i paragrafami wydatkowy kwotę ogółem 193.045,00 zł. Zmniejsza się plan wydatków 
w rozdziale 80101 o kwotę ogółem 193.045,00 zł. Zwiększa się plan wydatków 
|w  rozdziale  80103  o  kwotę  3.890,00  zł  i  w rozdziale  80150  o  kwotę  189.155,00  zł.
Przeniesienia dotyczą paragrafów   wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń 
i  dokonane  są  w  celu  prawidłowego  ujęcia  wydatków  na  wynagrodzenia  nauczycieli
zgodnie z klasyfikację budżetową.

2. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 w rozdziale 80101 przenosi się pomiędzy
paragrafami wydatkowymi kwotę 6.000,00 zł. Zwiększa się plan wydatków na zakup usług
pozostałych,  zmniejsza  się  plan  wydatków  na  wynagrodzenia.  Przeniesienie  środków
pozwoli na realizację zajęć na basenie - nauki i doskonalenia pływania. 

3. Na  wniosek  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  Nr  7  przenosi  się  pomiędzy  rozdziałami
80101 i 80150 kwotę ogółem 237.965,00 zł. Przeniesienie środków pozwoli na prawidłowe
zakwalifikowanie wydatków na realizację  zajęć dla uczniów wymagających stosowania
specjalnej  nauki  i  metod  pracy  wynikających  z  orzeczeń  PPP  o  potrzebie  kształcenia
specjalnego. 

4. Na  wniosek  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  Nr  9  przenosi  się  pomiędzy  rozdziałami
80101 i 80150 kwotę ogółem 150.000,00 zł. Przeniesienie środków pozwoli na prawidłowe
zakwalifikowanie wydatków na realizację  zajęć dla uczniów wymagających stosowania
specjalnej  nauki  i  metod  pracy  wynikających  z  orzeczeń  PPP  o  potrzebie  kształcenia
specjalnego. 

5. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 9 zwiększa się plan wydatków w rozdziale
80101 o kwotę 19.212 zł  Zwiększenie wydatków w SP 9 na zakup energii pokryte będzie
ze środków pozostałej działalności oświaty z rozdziału 80195 i z rozdziału 85505 MPiŻ
Ekoludki. 

6. Na  wniosek  Dyrektora  Gimnazjum  nr  1  w  rozdziale  80110  przenosi  się  pomiędzy
paragrafami  wydatkowymi  kwotę  ogółem  25.448,00  zł.  Zwiększenia  i  zmniejszenia
dotyczą  paragrafów  płacowych  oraz  zakupu  energii  i  zakupu  usług  pozostałych.
Podyktowane są bieżącymi potrzebami szkoły oraz prawidłowym ujęciem wydatków 
na wynagrodzenia. 

7. Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 3 przenosi się pomiędzy rozdziałami 80110 i 80148
kwotę  ogółem  2.800,00  zł.  Zwiększenie  wydatków  w  rozdziale  80148,  zmniejszenie
wydatków w rozdziale 80110 w celu prawidłowego ujęcia wydatków na wynagrodzenia
pracowników kuchni. 

8. Na wniosek Dyrektora  Centrum Edukacji  Ekologicznej  w rozdziale  85407 przenosi  się
pomiędzy  paragrafami  wydatkowymi  kwotę  ogółem  11.311,00  zł.  Zwiększa  się  plan
wydatków na wynagrodzenia, zmniejsza się plan wydatków w paragrafach bieżących 
|w celu zabezpieczenia środków na wynagrodzenia. 



9. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 przenosi się pomiędzy rozdziałami kwotę
ogółem 216.356,00 zł. Zmniejsza się plan wydatków w rozdziałach 80101, 80103, 80148,
85401, zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80150. Przeniesienie środków pozwoli na
prawidłowe zakwalifikowanie wydatków na realizację zajęć dla uczniów wymagających
stosowania  specjalnej  nauki  i  metod  pracy  wynikających  z  orzeczeń  PPP  o  potrzebie
kształcenia specjalnego. 

10. Przenosi się plan wydatków pomiędzy  rozdziałami 80106 i  80149 w zakresie dotacji dla
niepublicznych jednostek oświaty w wysokości 2.100,00 zł. Przeniesienie jest niezbędne
w  celu  prawidłowego  ujęcia  wydatków  dla  Niepublicznego  Punktu  Przedszkolnego
"Akademia  Rozwoju",  który  za  miesiąc  grudzień  wykazał  jedno  dziecko  więcej
w stosunku do planowanej liczby dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi.

11. Na wnioski Dyrektorów Miejskich Przedszkoli zwiększa się plan wydatków ogółem 
o kwotę 50.829,00 zł; w tym w rozdziale 80149 o kwotę 22.306,00 zł, w rozdziale 80104 o
kwotę  ogółem  28.523,00  zł.  Zwiększenia  wydatków  dokonane  na  podstawie  analizy
planów  i  potrzeb  bieżących  oraz  zapewnieniem  prawidłowego  funkcjonowania
przedszkoli. Zwiększone wydatki w przedszkolach pokryte będą ze środków pozostających
w rozdziale 80101 w Szkołach Podstawowych. 

12. Zwiększa  się  plan  dochodów i  wydatków  na  rachunku,   dochodów gromadzonych  na
wydzielonych  rachunkach  jednostek  budżetowych  oraz  wydatków  nimi  finansowanych
w 2017 roku"  w rozdziale 80101 - Zespół Szkół Sportowych o kwotę ogółem 23.200 zł.
Zwiększone dochody dotyczą wpływów z usług za żywienie, wpływu z różnych dochodów
oraz  dochodów z najmu i  dzierżawy składników majątkowych.   Dochody przeznaczone
zostaną na  zakup materiałów i wyposażenia oraz zakup środków żywności.  

Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 15 radnych.
Członkowie  obu  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  15  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027.
Następnie członkowie obu Komisji w głosowaniu jawnym; 15 głosami „za” - jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2017
rok.

3) w punkcie innych z porządku sesji Rady Miasta Ełku zaplanowanej na dzień 19 grudnia 2017
r.  i dotyczących prac Komisji.

 Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2018–2027.
Założenia  przyjęte  do  Wieloletniej  Prognozy Finansowa  dla  Miasta  Ełku  obejmującej  lata
2018-2027.
A. Dochody
1. Dochody bieżące:
a) wzrost wpływów z dochodów własnych od 2018 r. został założony na poziomie 2%,
b) wzrost wpływów z udziałów w podatkach państwowych (PIT i CIT) przyjęty został  na 
poziomie 3% oraz subwencji 2%, 
c) dotacje na zadania własne i zlecone od 2019 r. -przyjęty wzrost na poziomie 2% .
2. Dochody majątkowe:
a) ze środków zewnętrznych zgodnie z zamierzeniami i możliwościami,
b) sprzedaż majątku – szacunek.
B. Wydatki 
1. Dla wydatków bieżących założony został wzrost w latach 2019 -2020 –1%, 2021 - 2027 - 
1,05%.
2.Wysokość oprocentowania obligacji jak też planowanych kredytów na poziomie 3,14 % 
W zakresie wskaźników, we wszystkich kolejnych latach występuje nadwyżka dochodów 



bieżących nad wydatkami bieżącymi i zachodzi zgodność relacji, o której mowa w art. 243 
ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. W 2018 r. zaplanowany 
został kredyt w wys. 21,5 mln zł ze spłatą do końca 2027 roku.

Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 15 radnych.
Członkowie  obu  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  15  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Miasta Ełku na lata 2018–2027. 
 
Pkt. 7. Sprawy różne i wolne wnioski

   Przewodniczący obrad Andrzej Koc odczytał odpowiedź na zapytanie radnego Tomasza
Przekopa  odnośnie  akcji  „Bożonarodzeniowa  Choinka  dla  Papieża”  -  w  załączeniu  do
protokółu.

Radna Irena  Markowska poruszyła  temat  dziecka  z  dyskalkulią.  Czy dziecko z  takimi
problemami ma możliwość zdania egzaminów i ukończenia szkoły?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że trzeba zacząć od poradni, gdzie taka
wada  zostanie  zdiagnozowana.  Następnie  zostanie  przygotowany  odpowiedni  program
nauczania.  Nauczyciel  jest  obowiązany,  na  podstawie  opinii  publicznej  poradni
psychologiczno-pedagogicznej,  dostosować  wymagania  edukacyjne  do  indywidualnych
potrzeb  psychofizycznych  i  edukacyjnych  ucznia.   W  przypadku  egzaminów,  arkusz
egzaminacyjny jest dostosowany do potrzeb dziecka z taką dysfunkcją.

W związku  z  wyczerpaniem  porządku,  Przewodniczący  obrad  Andrzej  Koc  podziękował
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie obu komisji o godz. 13.45.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:        Przewodniczący obrad
Małgorzata Stachowiak

      Andrzej Koc
 


